

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 131

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 131

1952

I. Nos. 1733-1747
II. No. 438

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 10 May 1952 to 10 June 1952*

	<i>Page</i>
No. 1733. Pakistan and India :	
Agreement (with annexure). Signed at New Delhi, on 8 April 1950 . . .	3
No. 1734. Afghanistan, Belgium, Bolivia, China, Colombia, etc. :	
Agreement on the importation of educational, scientific and cultural materials (with protocol), opened for signature at Lake Success, New York, on 22 November 1950	25
No. 1735. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Burma :	
Agreement (with protocol dated 4 April 1951) for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to taxes on income. Signed at Rangoon, on 13 March 1950	53
No. 1736. Australia, New Zealand and United States of America :	
Security Treaty. Signed at San Francisco, on 1 September 1951	83
No. 1737. Denmark and Netherlands :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning equal treatment of physical and legal persons of Danish and Netherlands nationality with regard to the possibility of according compensation for war damage sustained in Denmark and in the Netherlands respectively as a result of the second world war. Copenhagen, 24 April and 8 May 1952 . . .	91
No. 1738. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, Belgium, France, Luxembourg and Netherlands :	
Convention (with annex) concerning frontier workers. Signed at Brussels, on 17 April 1950	99

*Traité et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 131

1952

I. Nos 1733-1747
II. No 438

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traité et accords internationaux
enregistrés du 10 mai 1952 au 10 juin 1952*

	<i>Pages</i>
N° 1733. Pakistan et Inde :	
Accord (avec annexe). Signé à New-Delhi, le 8 avril 1950	3
N° 1734. Afghanistan, Belgique, Bolivie, Chine, Colombie, etc. :	
Accord pour l'importation d'objets de caractère éducatif, scientifique ou culturel (avec protocole), ouvert à la signature à Lake Success, New-York, le 22 novembre 1950	25
N° 1735. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Birmanie :	
Accord (avec protocole en date du 4 avril 1951) tendant à éviter les doubles impositions et à prévenir l'évasion fiscale en matière d'impôts sur le revenu. Signé à Rangoon, le 13 mars 1950	53
N° 1736. Australie, Nouvelle-Zélande et États-Unis d'Amérique :	
Traité de sécurité. Signé à San-Francisco, le 1 ^{er} septembre 1951	83
N° 1737. Danemark et Pays-Bas :	
Échange de notes constituant un accord tendant à assurer l'égalité de traitement entre les personnes physiques et morales de nationalité danoise ou néerlandaise, pour l'indemnisation éventuelle des dommages de guerre subis au Danemark ou aux Pays-Bas du fait de la deuxième guerre mondiale. Copenhague, 24 avril et 8 mai 1952	91
N° 1738. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Belgique, France, Luxembourg et Pays-Bas :	
Convention (avec annexe) concernant les travailleurs frontaliers. Signée à Bruxelles, le 17 avril 1950	99

	<i>Page</i>
No. 1739. United Nations, International Labour Organisation, Food and Agriculture Organization of the United Nations, United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, International Civil Aviation Organization and World Health Organization and Israel:	
Special Agreement concerning technical assistance. Signed at New York, on 22 May 1952	115
No. 1740. Guatemala and El Salvador:	
Treaty of free trade and economic integration (with annexes and exchange of letters). Signed at San Salvador, on 14 December 1951	131
No. 1741. Australia and Italy:	
Agreement (with schedule) for assisted migration. Signed at Melbourne, on 29 March 1951	187
No. 1742. World Health Organization and Pakistan:	
Exchange of notes constituting an agreement establishing common rates of subsistence for WHO/UNICEF projects in Pakistan. Alexandria, 6 February 1952, and Karachi, 21 February 1952	221
No. 1743. World Health Organization and India:	
Agreement (with <i>aide-mémoire</i>) for the operation of a plague survey project in the Uttar Pradesh under the World Health Organization regular budget. Signed at New Delhi, on 2 and 9 April 1952	227
No. 1744. World Health Organization and India:	
Agreement for the provision of the services of a Professor of Physiological and Industrial Hygiene at the All-India Institute of Hygiene and Public Health, Calcutta, for two years under the technical assistance programme. Signed at New Delhi, on 17 and 24 April 1952	241
No. 1745. World Health Organization and India:	
Agreement for the provision of the services of two physiotherapists and equipment for the establishment of a permanent physiotherapy school and centre for the training of physiotherapists at the K.E.M. Hospital, Bombay, under the technical assistance programme. Signed at New Delhi, on 19 and 24 April 1952	253
No. 1746. World Health Organization and India:	
Agreement for assistance to the V.D. Department of the Government General Hospital, Madras (Madras Medical College). Signed at New Delhi, on 14 April and 7 May 1952	265

	<i>Pages</i>
N° 1739. Organisation des Nations Unies, Organisation internationale du Travail, Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, Organisation de l'aviation civile internationale, Organisation mondiale de la santé et Israël :	
Accord spécial relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à New-York, le 22 mai 1952	115
N° 1740. Guatemala et Salvador :	
Traité relatif au libre échange et à l'intégration économique (avec annexes et échange de lettres). Signé à San-Salvador, le 14 décembre 1951	131
N° 1741. Australie et Italie :	
Accord (avec annexe) relatif à l'assistance à la migration. Signé à Melbourne, le 29 mars 1951	187
N° 1742. Organisation mondiale de la santé et Pakistan :	
Échange de notes constituant un accord fixant des taux communs d'indemnité de subsistance en vue de l'application des programmes OMS/FISE au Pakistan. Alexandrie, 6 février 1952, et Karachi, 21 février 1952	221
N° 1743. Organisation mondiale de la santé et Inde :	
Accord (avec aide-mémoire) relatif à l'exécution d'un programme d'enquête sur la peste dans l'Uttar Pradesh, dans le cadre du budget ordinaire de l'Organisation mondiale de la santé. Signé à New-Delhi, les 2 et 9 avril 1952	227
N° 1744. Organisation mondiale de la santé et Inde :	
Accord relatif à la fourniture, pour une période de deux ans, des services d'un professeur d'hygiène physiologique et industrielle à l'Institut national d'hygiène et de santé publique de Calcutta, dans le cadre du programme d'assistance technique. Signé à New-Delhi, les 17 et 24 avril 1952	241
N° 1745. Organisation mondiale de la santé et Inde :	
Accord relatif à la fourniture des services de deux physiothérapeutes et du matériel nécessaire en vue de la création d'une école permanente de physiothérapie et d'un centre de formation en physiothérapie à l'hôpital K.E.M. de Bombay, dans le cadre du programme d'assistance technique. Signé à New-Delhi, les 19 et 24 avril 1952	253
N° 1746. Organisation mondiale de la santé et Inde :	
Accord relatif à la fourniture d'une assistance technique au Service de vénéréologie de l'hôpital général du Gouvernement à Madras (Collège médical de Madras). Signé à New-Delhi, les 14 avril et 7 mai 1952	265